



<b>Dagsorden kredsbestyrelsen</b> <b>Torsdag den 28. oktober 2021 kl. 1900 - 2100</b>	
<b>Sted</b>	18:00 til spisning med mødestart kl. 19:00 hos Frank Lilholm Pedersen, Svinøvej 157, 4750 Lundby.
<b>Mødedeltagere</b>	Bjarne Jensen (BJ) Claus Rosdahl (CR) Jesper Skovgaard Jensen (JJ) Kim Jepsen (KJ) Steen Ulrich Rasmussen (SR) Christian Clausen (CHC) Bo Simonsen (BOS)
<b>Øvrige</b>	Niels Hardy Henriksen, Hundekoordinator, deltager i spisning og pkt. 3 Tom Buxbom, Buekoordinator, deltager i spisning og pkt. 3 Finn Hviid Berthelsen, Kort orientering om Hunting Skills
<b>Fraværende/afbud</b>	Henrik Ringo (afbud) Henrik Skibsted Jacobsen (afbud) Morten Friis Knudsen (afbud)
<b>Mødet slut</b>	

Indhold

1.	Godkendelse af dagsorden .....	3
2.	Godkendelse af referat fra sidste møde .....	4
3.	Mød en koordinator .....	5
4.	Sæt organisationen fri - møde.....	6
5.	Kredsmøde 2022 .....	7
6.	Jægerrådsmøderne .....	8
7.	Invitationer fra Naturstyrelsen .....	9
8.	Orientering fra HB og kredsen .....	10
9.	Temagrube - det blå område .....	11
10.	Økonomi.....	12
11.	Kredsen rundt .....	13
12.	Eventuelt .....	15



## 1. Godkendelse af dagsorden

**Ansvarlig:**

BOS

**Sagsfremstilling:**

**Indstilling:**

Dagsordenen indstilles til godkendelse.

**Bemærkninger:**

**Beslutning:**

Dagsorden godkendt.



## 2. Godkendelse af referat fra sidste møde

**Ansvarlig:**  
BOS

**Sagsfremstilling:**

**Bemærkninger:**

**Beslutning:**

Da sekretæren ikke var til stede er punktet udsat til næste gang.

**Kommunikation:**

### 3. Mød en koordinator

**Ansvarlig:**

BOS

**Sagsfremstilling:**

Vi har inviteret de to første koordinatore til mødet. Formålet er at blive orienteret om deres **arbejde og samtidig se hvordan vi kan støtte dem i deres arbejde.**  
Hundekoordinator, Niels Hardy Henriksen: Forklaring om den nye strategi. Konkurrence kontra Jagt.  
Buekoordinator, Tom Buxbom: Hvilke nye tiltag er på vej? Hvad sker der med det store hjortevildt?

**Økonomi:**

Ingen

**Bemærkninger:**

Niels Hardy Henriksen

Hundeaktivitetsudvalget arbejder med den nye strategi, og vil have fokus på det brede hundearbejde.  
I Kreds 6 vil der fortsat blive arbejdet med markprøver og udvidet apporterings prøve

Tom Buxbom

Vi ser positivt på fremtiden

Næstved jagtforening ønsker at komme i gang med bue-aktiviteter og Tom Buxbom vil hjælpe.

**Beslutning:**

#### 4. Sæt organisationen fri - møde

**Ansvarlig:**

BOS

**Sagsfremstilling:**

Hvordan er holdningen generelt? Er der tilfredshed med den opdeling, der er i dag?

Hvordan samler vi op fra mødet?

**Økonomi:**

Ingen

**Bemærkninger:**

BOS har indkaldt til møde på teams den 11. november kl. 19. hvor emnet vendes med kredsbestyrelsen og jægerrådsbestyrelserne i kredsen

På mødet vil det tages udgangspunkt i at gennemgå hvad vi gør nu og om der er behov for at ændre noget.

**Beslutning:**



## 5. Kredsmøde 2022

**Ansvarlig:**

Alle

**Sagsfremstilling:**

Valg af sted, kom gerne med forslag incl.pris.

Kan vi skabe plads til koordinatorene, ”Vis hvad i kan”.

Forplejning, Nak & Æd-agtigt, Store bålgyder udenfor?

**Bilag:**

**Indstilling:**

**Beslutning:**

BOS aftaler med Susan vedr. dirigent til kredsmødet.  
JJ + SR arbejder videre med sted, pris og budget.

## 6. Jægerrådsmøderne

**Ansvarlig:**

BOS/SR

**Sagsfremstilling:**

Dato for Jægerrådsmøderne, samt annonceringerne.

Valg?

**Økonomi:**

Ingen

**Indstilling:**

Til orientering

**Bemærkninger:**

**Beslutning:**

Jægerråds-årsmøde 2022:

Næstved 3. feb. 2022

Korsør 1. feb. 2022

Guldborgsund 9. feb. 2022

Vordingborg 17. Feb. 2022

Faxe 4. jan. 2022

Lolland 25. jan.2022

Ringsted ?

Sorø 24. jan. 2022

**Kommunikation:**

BOS og CHC vil forsøge at deltage på de kommende Jægerråds-årsmøde



## 7. Invitationer fra Naturstyrelsen

**Ansvarlig:**  
BOS / CHC

**Sagsfremstilling:**

Der er kommet dato'er for de to jagter med naturstyrelsen.  
Det drejer sig om hagljagt i Jyderup - Ulkerup d. 11. januar og riffeljagten i Bidstrup d. 18. januar. Vi forventer at få tildelt 10 pladser til hver jagt.

**Indstilling:**

**Bemærkninger:**

Det kan til tider være svært fylde pladserne, da jagterne foregår på hverdage.

**Beslutning:**

Vi ønsker at kredsen selv anvender pladserne og ikke overlader dem til kreds 7.

**Kommunikation:**

**Fordeling som følger:**

Efterskrift - BOS 29/10: Jeg har talt med vildtkonsulent Henrik Jørgensen. Vi har 10 pladser i alt på hagljagt Ulkerup. På riffeljagten har vi desværre kun en enkelt plads. Kom gerne med et forslag til hvem der skal have denne jagt, en der har gjort sig særligt fortjent.

Meld venligst tilbage med navn, mail, mobil på de udvalgte til hagljagt senest 15/12-2021.

	Ulkerup 11/1 Hagl
Slagelse	2
Sorø	2
Ringsted	
Faxe	2
Næstved	
Vordingborg	2
Guldborgsund	
Nakskov	2

## 8. Orientering fra HB og kredsen

**Ansvarlig:**  
BOS / CHC

**Sagsfremstilling:**  
Kort orientering med nyt fra HB og Kalø.

- Omø/Stålgrundene
- Ny strategi Hundeområdet
- Claus og Karen kommer på besøg
- Foreningskoordinatoren

**Bilag:**  
Ingen

**Økonomi:**  
Ingen

**Indstilling:**  
Til orientering

**Bemærkninger:**

Vedr. Omø Stålgrunden, DJ skal nu i gang med at arbejde på en konkretisering af reservatet, som der kan arbejdes videre med i miljøstyrelsen

Vedr. hundeområdet, der skal nu arbejdes med strategien på hundeområdet i udvalg og HB, og samtidig agter vi at fortsætte arbejdet i kreds 6

Vedr. kredsmøde i kreds 6 vi vil få besøg af formanden og direktøren i DJ, Claus og Karen

Vedr. foreningskoordinatoren, det er planen at foreningskoordinatoren skal ud og besøge foreningerne og samtidig søges der timelønnede medhjælpere til at være med til at løfte opgaven.

**Beslutning:**

**Kommunikation:**

## 9. Temagruppe - det blå område

Ansvarlig:  
SR

Sagsfremstilling:  
Den Blå Temagruppe

*Den blå temagruppe omfatter aktiviteter/projekter der ønskes sat i gang ved vore kyster, søer og vandløb. Aktiviteter kan være både tilbagevendende arrangementer og etablering af mere faste anlæg.*

*Hvilke aktiviteter der kan komme på bane, er helt op til de foreninger eller privatpersoner, der har en god ide til noget der kan komme, såvel borgere i nærområdet, som gæster fra nær og fjern, til gode.*

*Som temaansvarlig vil det så være min opgave at hjælpe med at sammensætte en gruppe, der kan se sig selv som en del af aktiviteten/projektet.*

*Som sagt er det ikke min eller Friluftsrådets opgave at komme med forslag, vi skal kun søge at bakke så meget op som muligt. Men nogle eksempler på aktiviteter/projekter kunne være:*

*Ture med guidning af naturvejleder, hvor vi undersøger naturen over og under vandoverfladen ved stranden/søen/åen, og smager på de mange urter vi møder undervejs.*

*Etablering af badebro og sauna for vinterbadere*

*Etablering af shelter og bålsted for overnatning ved kysten/søen/åen - f.eks. for kano/kajakroere.*

*Etablering af fiskebro ved sø/å så f.eks. handicappede også får mulighed for at dyrke lystfiskeri.*

*Alt dette er blot nogle muligheder jeg kunne forestille mig ville være interessante for foreninger og privatpersoner, men kom selv frem med forslag til det I brænder for.*

Venlig Hilsen

Gert Schjønning

Ansvarlig for Den Blå Temagruppe

Indstilling:  
Til orientering

## 10. Økonomi

**Ansvarlig:**

Bjarne

**Sagsfremstilling:**

Bjarne giver en kort status på Økonomi.

**Bilag:**

Vedlagt

**Økonomi:**

Ingen

**Indstilling:**

Til orientering

**Bemærkninger:**

**Beslutning:**

Det akkumulerede overskud når nu sit maksimum. Vi vil forsøge at få flere midler ud at arbejde. F.eks. støtte til støjvægge, Buetrailer og lign. Der opfordres til at sende ansøgninger ind til kredsbestyrelsen, så vil vi efterfølgende tage en snak med Økonomi på Kalø (Jens Kjær) om hvilke muligheder, der er for at støtte.

**Kommunikation:**

## 11. Kredsen rundt

### Ansvarlig:

Kort orientering fra hvert enkelt jægerråd.

### Sagsfremstilling:

I bedes forberede en kort orientering med fokus på:

- a. Grønt råd
- b. Regulering
- c. Arrangementer
- d. Jagtforeningerne
- e. Forhindringer / Sten på vejen

### Indstilling:

Til orientering

### Bemærkninger:

Faxe: Det sker ikke så meget pt.

Slagelse: Det kører godt! der arbejdes med grønt natur forum, reguleringsjagt i kommunen, til august 22 skal der være maritim kultur fest, og Slagelse jægerråd ønsker at deltage med en stand og hjælp til noget økonomi.

Lolland: Næste arrangement i grøntråd er en Grøntråds tur til Søholt Gods, der har været afholdt hygiejne kursus (skal vi undersøge for PFOS i vildtet?)

Vordingborg: det er ikke afholdt grøntråds møde, hundetræning kører, der arbejdes på at få en fælles pram til Nyord.

Guldborg: der har ikke være afholdt grøntråds møde siden sidste møde i kredsbestyrelsen, reguleringen i kommunen kører bare! Der er kommet ny jagtforening, det er sket ved en sammenlægning af to jagtforeninger Tingsted og Systofte, de er blevet til Guldborgsund jagtforening.

Næstved: sidste naturrådsmøde (grøntråd) var en ekskursion rund i kommunen, lige nu arbejdes der i jægerrådet med de nye planer om et nyt sommerhusområde tæt ved saltø å udløb, der arbejdes med regulering i kommunen råger ræv mink.

Sorø:?

Ringsted:?

### Beslutning:

### Kommunikation:





## 12. Eventuelt

**Ansvarlig:**

Alle

**Sagsfremstilling:**

Herunder fastlæggelse af kommende mødedatoer.

**Indstilling:**

Til orientering

**Beslutning:**

Næste møde 6/1-22 Spising kl. 18:00 Møde kl. 19:00

**Kommunikation:**